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REVISTA PRESEI 

 

 

 Proiect oficial: salariații la stat sau privat care ajung la vârsta de pensie pot 

continua sa lucreze până la 70 de ani. Raluca Turcan: E un drept, nu o 

obligație 

Raluca Turcan, ministrul Muncii, a anunțat că ministerul va pune astăzi în 

dezbatere publică proiectul de lege pentru continuarea activității pentru persoanele 

ajunse la vârsta de pensie. 

Proiectul prevede că acești angajați pot alege să continue să lucreze până la 70 de 

ani, timp în care plata pensiei e suspendată (doar în sectorul public). 

Proiectul prevede și excepții, precum cadrele didactice, care pot fi plătite doar cu 

ora după împlinirea vârstei de pensionare, plată ce poate fi cumulată cu pensia. 

”E o acțiune a angajatului de a munci în continuare. Aduce avantaje, pe lângă 

faptul că persoana rămâne activă, și posibilitatea de a-și menține nivelul salariului 

avut la împlinirea vârstei de pensionare”, a spus Raluca Turcan. Ea a adăugat că ”e 

un drept, nu o obligație. Legală rămâne posibilitatea de a se pensiona oricând”. 

De asemenea, proiectul de lege arată că orice angajat în această situație, dacă vrea 

să revină asupra deciziei și dorește să se întoarcă la pensie, o poate face oricând. 

În plus, a spus Turcan, persoanele aflate în această situație pot solicita recalcularea 

pensiei, avantajul fiind majorarea pensiei proporțional cu perioada lucrată. 

Prevederile se aplică persoanelor din sistemul public și privat. În sectorul public nu 

e necesar acordul angajatorului, în sectorul privat e nevoie de acordul 

angajatorului.  

(Sursă : G4Media.ro) 

 

 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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 DOCUMENT: Legea interzicerii cumulului pensie - salariu la stat 

Legea poate fi consultată aici. Proiectul urmează să intre în analiza Guvernului, 

după care va fi trimis Parlamentului pentru dezbatere și vot. 

(Sursă : stiripesurse.ro) 

 

 Cîțu spune că salariile bugetarilor vor fi înghețate și anul viitor: Așa începe 

reforma. Statul ne trage în jos 

Premierul Florin Cîţu a declarat că reforma în sectorul public a început prin 

stoparea creşterii anvelopei salariale, măsură care ar urma să fie decisă şi pentru 

anul viitor, dar mai are ca şi componente digitalizarea şi restructurarea companiilor 

de stat cu probleme. 

Premierul a anunțat la o conferință de profil că salariile bugetarilor vor fi înghețate 

și anul viitor. 

"î„Este adevărat, şi de aceea am luat aceste măsuri anul acesta, o măsură 

nepopulară de a menţine anvelopa salarială la nivelul anului trecut, iar anvelopa 

salarială rămâne şi anul viitor, creşte foarte puţin, la acelaşi nivel. Reforma aşa 

începe, prin stoparea creşterii anvelopei salariale şi forţând reforma în interiorul 

sistemului. Ştiu foarte bine ce spuneţi, că e competiţie neloială din partea statului. 

Şi e nu numai pe salarizare, este şi modul în care statul lucrează cu sectorul privat, 

în momentul în care statul controlează sectorul privat şi aşa mai departe, sunt multe 

probleme aici şi de asta e nevoie şi de transparentizare, dar şi de un mod mai 

eficient al statului pe care-l vom face prin digitalizare. Eu nu cred că a schimba 

oameni, a pune un om nou pe un proiect pe care-l avem de ani de zile va rezolva 

problema. Nu, digitalizarea este sau transformarea digitală a statului este cel mai 

obiectiv mod de a face un stat suplu, eficient, cu care să lucrezi ok”, a afirmat 

Florin Cîţu, potrivit Agepres. 

Premierul a adăugat că „statul, aşa cum e el, ne trage în jos, când vorbim de 

dinamică economică”. 

 

https://media.stiripesurse.ro/other/202103/media-161547515335912300.pdf
https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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„Este o frână în dezvoltarea economiei, cu toate arieratele şi cu toate problemele pe 

care le are. Şi am început şi veţi vedea că anul acesta începem uşor. (...) Avem 30 

de ani de socialism cu faţă umană, asta a fost problema României, de acolo ni se 

trage problema, de la Iliescu şi de la proprietatea privată care e 'un moft', avem 

două probleme mari. Într-un stat în care piaţa îşi alege campionii, proprietatea 

privată e sfântă şi de aici pornim şi în direcţia asta mergem, eu acolo vreau să 

ajung. Deci, campionii sunt aleşi de piaţă, nu de stat”, a declarat Cîţu. 

Şeful Executivului a adăugat că, pe lângă păstrarea anvelopei salariale la acelaşi 

nivel în mediul bugetar, sunt avute în vedere şi măsurile de reformă a companiilor 

de stat. 

„Sunt mai multe reforme pe care le-am anunţat. Ştiţi foarte bine că am cerut 

reforme la companiile de stat cu pierderi, nu vor mai primi subvenţii decât după ce 

vin cu un program de restructurare care arată foarte clar că pot să treacă pe profit, 

dacă nu, nu. Sunt mai multe lucruri, dar de aici începem, în ceea ce priveşte 

salarizarea de aici începem cu blocarea creşterii salariilor, cu o nouă lege a 

salarizării”, a declarat Cîţu. 

În context, premierul a punctat că restructurarea companiilor de stat poate să 

conducă la exemple de succes. 

„TAROM a tot încercat să se restructureze până anul trecut, când programul de 

restructurare a fost foarte bine condiţionat, deci fluxul de bani de la buget a fost 

condiţionat de un program de restructurare şi au început să facă restructurare la 

TAROM şi eu cred că va fi al doilea exemplu de succes. Şi este un domeniu dificil 

în momentul acesta să ai succes cu o restructurare, dar în direcţia în care merge 

TAROM mi se pare că este o direcţie corectă. De ce nu o aplică şi alţii, vom vedea. 

Eu, anul acesta, am spus şi declar din nou, managerii acestor companii trebuie să 

spună clar dacă pot şi vor, dacă nu vor, vin alţii care vor face, dar nu putem să 

mergem mai departe cu această povară, să tot cărăm de la un buget la altul, să 

acumulăm arierate, datorii la care vin dobânzi şi aşa mai departe. (...) Mai sunt 

câteva companii, CEO este altă companie, dar acolo e mai complicat, cu aprobarea 

ajutorului de restructurare, Comisia Europeană, avem o tranziţie către o energie 

verde, dar sunt companii care trebuie restructurate. Avem CFR Marfă, CFR 

Călători, sunt probleme complicate”, a spus Cîţu. 
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Premierul a adăugat că sunt şi companii din domeniul sănătăţii care trebuie 

restructurate. 

„Avem şi reformă în învăţământ, deci toate aceste lucruri trebuiesc făcute, pentru 

că statul a devenit o frână în dezvoltarea economică şi trebuie, cumva, să începem 

să-l curăţăm, să curăţăm lucrurile. (...) Cele care pot fi puse pe profit, vor reveni pe 

profit, celelalte... Trebuie să avem curajul, după 30 de ani de zile, tot felul de 

încercări...unele lucruri trebuie să le spunem cu curaj, în unele sectoare nu se 

poate, unele companii nu pot să meargă mai departe şi asta este”, a declarat Cîţu. 

(Sursă : Digi 24) 

 

 Premierul Cîțu: Concedierile în sectorul public se vor face prin digitalizarea 

aparatului administrativ. Transformarea digitală a aparatului public va face 

un stat mai suplu. Scutirea de la plata impozitului specific pentru HoReCa va 

fi prelungită până în vară. 

Șeful guvernului a anunțat, totodată, în cadrul unei dezbateri organizată de 

Impetum Group, că impozitul specific domeniului HoReCa va fi prelungit până în 

vară. ”Impozitul specific nu a fost plătit și nu se plătește până în martie anul acesta 

și pentru că sunt restricții în continuare, ne gândim să-l prelungim până în vară”, a 

precizat Cîțu. 

Principalele declarații ale prim-ministrului: 

 Va fi o noua legii a salarizării. Sporurile au fost o formă de majorare a 

salariilor. Anvelopa salarială este de 11,2% din PIB, peste media europeană. 

Salariile s-au dublat în ultimii patru ani, însă performanța nu s-a dublat.  

 În ceea ce privește concedierile, se pot face prin digitalizare. Transformarea 

digitală a aparatului public va face un stat mai suplu. 

 Trei lucruri vor transforma aparatul administrativ: restructurarea companiilor 

cu pierderi, aici este prioritate clară, Legea salarizării care va reașeza 

lucrurile pe criterii de performanță și transformarea digitală a statului. 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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 Dacă nu vrem sa fim țara cu cel mai mic PIB pe cap de locuitor, să fim 

ocoliți de investitori trebuie să facem aceste reforme. 

 Acum este momentul să facem aceste schimbări. Avem o coaliție de centru-

dreapta, am trecut printr-o pandemie, economia se reașază normal. Dacă nu 

facem acum nu mai face nimeni. Trebuie să facem aceste reforme și îmi 

asum costul politic. 

(Sursă : biziday.ro) 

 

 Salariul mediu net a fost de 3.395 lei în ianuarie 2021, în scădere cu 6,2% 

faţă de luna precedentă, dar a crescut cu 6,5% față de acum un an.   

Valorile cele mai mari ale câştigului salarial mediu nominal net s–au 

înregistrat în activităţi de servicii în tehnologia informaţiei (8107lei), iar cele mai 

mici în hoteluri şi restaurante (1732lei). În sectorul bugetar s-au înregistrat scăderi 

ale câştigului salarial mediu net faţă de luna precedentă în Sănătate şi asistenţă 

socială (-2,6%), în administraţie publică (-1,3%), respectiv în învăţământ (-1,1%) 

În majoritatea activităţilor din sectorul economic, nivelul câştigului salarial mediu 

net a scăzut faţă de luna precedentă ca urmare a acordării în luna decembrie 

2020 de prime ocazionale, drepturi în natură şi ajutoare băneşti, sume din profitul 

net şi din alte fonduri (inclusiv bilete de valoare). 

Cele mai semnificative creşteri salariale lunare s-au înregistrat în: 

 Extracţia petrolului brut şi a gazelor naturale (+5,4%); 

 Hoteluri şi restaurante (+2,8%) și activităţi de spectacole (+2,1)  

Cele mai seminficative scăderi salariale lunare s-au înregistrat în: 

 intermedieri financiare (între 16,0% şi 24,0%); 

 telecomunicaţii, fabricarea altor produse din minerale nemetalice, tranzacţii 

imobiliare, fabricarea calculatoarelor şi a produselor electronice şi optice, 

cercetare-dezvoltare, prelucrarea lemnului (între 11,5% şi 15,5%) 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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 activităţi de producţie cinematografică, video şi de programe de televiziune, 

înregistrǎri audio şi activităţi de editare muzicalǎ (între 7,5% şi 11,0%). 

(Sursă : biziday.ro) 

 

 Câştigul salarial mediu brut va scădea începând de astăzi 

Începâd de astăzi, 12 martie 2020, câştigul salarial mediu brut scade faţă de anul 

anterior şi va fi de 5.380 de lei conform legii  bugetului asigurărilor sociale de stat 

pe anul 2021  publicată în Monitorul Oficial în această săptămână. 

Legea bugetului asigurărilor sociale de stat pe anul 2021 nr. 16/2021 prevede că 

nivelul câştigului salarial mediu brut utilizat la fundamentarea bugetului 

asigurărilor sociale de stat pe anul 2021 este de 5.380 lei. 

De asemenea, prevede că nivelul ajutorului de deces se stabileşte, în condiţiile 

legii, în cazul: 

a) asiguratului sau pensionarului, la 5.380 lei; 

b) unui membru de familie al asiguratului sau al pensionarului, la 2.690 lei. 

În anul 2020 nivelul câştigului salarial mediu brut utilizat la fundamentarea 

bugetului asigurărilor sociale de stat pe anul 2020 a fost de 5.429 de lei. 

Astfel, nivelul câştigului salarial mediu brut din acest an a scăzut cu suma de 49 de 

lei de la 5.429 de lei la 5.380 de lei. 

(Sursă : zf.ro) 

 

 

 

 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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 Liberalizarea totală a pieţei de energie duce inflaţia la maximul din această 

criză, în februarie. Preţurile de consum au urcat cu 3,16% în februarie 2021 

prin comparaţie cu februarie 2020, după ce preţurile la energie electrică au 

urcat cu 17% 

Andrei Rădulescu, directorul de analiză macroeconomică din Banca Transilvania: 

Statisticile indică accelerarea dinamicii anuale a preţurilor de consum (spre 

maximul din ianuarie 2020), evoluţie determinată de dinamica preţurilor la produse 

nealimentare, în contextul liberalizării pe piaţa energiei 

Preţurile au urcat cu un ritm anual de 3,16% în februarie 2021, arată datele 

publicate de Institutul Naţional de Statistică. Din coşul de consum pe baza căruia 

se calculează Indicele Preţurilor de Consum (IPC), cel mai mult au urcat preţurile 

la energie electrică: Ă17,2% în februarie 2021, prin comparaţie cu februarie 2020. 

Andrei Rădulescu, directorul de analiză macroeconomică din Banca Transilvania, 

scrie, într-o analiză, că accelerarea preţurilor de consum în februarie vine pe fondul 

creşterii preţurilor la produse nealimentare, în contextul liberalizării pieţei energiei. 

„Statisticile indică accelerarea dinamicii anuale a preţurilor de consum (spre 

maximul din ianuarie 2020), evoluţie determinată de dinamica preţurilor la produse 

nealimentare, în contextul liberalizării pe piaţa energiei”, notează Rădulescu. 

Începând cu 1 ianuarie 2021 piaţa de energie electrică a fost complet liberalizată 

odată cu liberalizarea preţului energiei electrice pentru cea mai mare parte dintre 

consumatorii casnici. Consumatorii care nu au ales o ofertă din piaţa liberă plătesc 

„preţul de serviciu” al furnizorului de ultimă instanţă, care este mai mare cu până 

la 25%. În consecinţă, din cauză că mulţi consumatori nu au încheiat contracte pe 

piaţa liberă a energiei, preţul la energie electrică a accelerat cu 17% an/an în 

februarie 2021 şi a adus inflaţia la maximul din această criză. 

Aşteptări de creşteri ale inflaţiei sunt, însă, peste tot în lume, în special pe partea de 

materii prime şi petrol. Analiştii economici spun că majorarea inflaţiei este o veste 

bună, mai ales pentru economiile din zona euro, principalul partener comercial al 

României care, ani la rând, s-au luptat cu inflaţie foarte mică sau deflaţie. Cel mai 

sănătos nivel al inflaţiei indicat de economişti este în jur de 2%. 
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Chiar dacă evoluţia preţului la energie electrică a tras cel mai mult inflaţia în sus în 

România, majoritatea produselor şi serviciilor din coşul de consum au înregistrat 

creşteri în februarie. Astfel, preţul mărfurilor alimentare, care înseamnă 30,7% din 

coşul de consum, a urcat cu 2,7% an/an, în vreme ce preţul mărfurilor nealimentare 

(48,8% din coşul de consum) a crescut cu 3,8%. Indicele preţurilor de consum 

pentru servicii a crescut cu 2,32% în februarie 2021, prin comparaţie cu februarie 

2020. Serviciile înseamnă 20,5% din coşul de consum al unui român. 

Din categoria produselor alimentare, preţul fasolei boabe a urcat cu 16% în 

februarie 2021 faţă de februarie 2020, cea mai mare creştere. 

Preţul uleiului a crescut cu 11% şi cel al făinii cu 7%. În aceeaşi vreme, preţul 

cartofilor a scăzut cu 28,8%. 

Alte ieftiniri s-au mai înregistrat la legume şi conserve din legume (-4,1%) şi la 

citrice şi alte produse meridionale (-4,4%). 

Pe partea de mărfuri nealimentare, cel mai mult s-a majorat preţul energiei 

electrice (+17,2%) şi al tutunului (Ă6,8%). 

Ieftiniri s-au înregistrat doar la preţul gazelor (-2,2%) şi al energiei termice (-

0,2%). 

Dintre servicii, cel mai mult au crescut preţurile serviciilor poştale, care au avansat 

cu 9,2% în februarie 2021 faţă de februarie 2020. 

Preţul serviciilor de igienă şi cosmetică a crescut cu 5,9% şi al serviciilor de 

îngrijire medicală cu 4,5%. 

Singurele ieftiniri au fost la categoriile servicii aeriene (-20,1%) şi transport 

interurban (-0,25%). 

În consecinţă, inflaţia a crescut la 3,16% în februarie 2020, în marginea de sus a 

intervalului de variaţie pentru ţinta Băncii Naţionale a României de 2,5% 

plus/minus un punct procentual. 

Este cel mai mare nivel de la debutul acestei crize, când inflaţia a coborât de la 3% 

în martie 2020 la 2,1% la finalul anului. 
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(Sursă : zf.ro) 

 

 Deficitul comercial al României a scăzut cu 124 mil. euro la început de 2021, 

până la 1,19 mld. euro. Exporturile de bunuri au scăzut în ianuarie cu 4,9% 

faţă de ianuarie 2020, până la 5,4 mld. euro, iar importurile au scăzut cu 5,8%, 

până la 6,5 mld. euro 

România a înregistrat în luna ianuarie un deficit comercial de 1,19 miliarde euro, 

cu 124,6 milioane euro mai mic faţă în perioada similară din 2020, arată datele 

publicate vineri de INS. 

În ianuarie 2021, exporturile de bunuri au scăzut cu 4,9% faţă de ianuarie 2020, 

până la 5,4 mld. euro, în timp ce importurile au înregistrat o scădere de 5,8%, până 

la valoarea de 6,59 mld. euro. 

“Ponderi importante în structura exporturilor şi importurilor în ianuarie 2021 sunt 

deţinute de grupele de produse: maşini şi echipamente de transport (49,9% la 

export şi 37,7% la import) şi alte produse manufacturate  (30,4% la export şi 

29,4% la import) ”, notează raportul INS. 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
http://storage0.dms.mpinteractiv.ro/media/1/1481/22466/19954190/1/3-preturi-de-consum-graf.jpg
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Valoarea schimburilor intra-UE27 de bunuri în luna ianuarie 2021 a fost de 4,09 

mld. euro la expedieri şi de 4,9 mld. euro la introduceri, reprezentând 75,7% din 

total exporturi şi 74,4% din total importuri. 

Valoarea schimburilor extra-UE27 de bunuri în luna ianuarie 2021 a fost de 1,31 

mld. euro la exporturi şi de 1,69 mld.euro la importuri, reprezentând 24,3% din 

total exporturi şi 25,6% din total importuri. 

(Sursa: INS) 

 

 Cursul valutar a făcut un pas înapoi, după 7 zile de creşteri la maxime 

istorice 

Cursul de schimb leu/euro făcut ieri un pas în spate, scăzând uşor, după şapte 

şedinţe consecutive de creşteri la maxime istorice. Cotaţia de referinţă anunţată ieri 

la prânz de BNR a coborât la 4,8854 lei/euro. Faţă de cotaţia de miercuri, cursul a 

scăzut ieri cu doar 0,02%. 

Săptămâna trecută cursul a intrat pe o pantă ascendentă, depăşind maxim istoric 

după maxim istoric, iar creşterile au continuat şi în primele zile din această 

săptămână. 

http://storage0.dms.mpinteractiv.ro/media/1/1481/21335/19954831/2/ins-bun.jpg
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Cursul a fost de la începutul anului 2021 preponderent peste pragul de 4,87 

lei/euro. Comparativ cu nivelul de la finalul anului 2020, cursul leu/euro este mai 

mare cu 0,3%. În ultima zi bancară a anului 2020, cursul era de 4,8694 lei/euro. 

(Sursă : zf.ro) 

 

 Ministrul Finanțelor: Trei miliarde de euro sunt prevăzuţi pentru sectorul 

sănătăţii în Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă 

Ministrul Finanţelor, Alexandru Nazare, a declarat joi că în forma actuală a 

Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă sunt prevăzuţi trei miliarde de euro 

pentru sectorul sănătăţii şi că bugetul naţional prevede la rândul său o creştere a 

alocărilor în domeniu, transmite Agerpres. 

„În PNRR, în acest moment, chiar dacă nu e finalizat, este prevăzută o sumă 

importantă pentru sectorul sănătăţii, în jur de 3 miliarde de euro. Evident, nu avem 

un agrement final, pentru că încă e în lucru documentul. Deci, sub rezerva faptului 

că încă nu avem toate aprobările luate şi nu e agreat încă documentul, discutăm 

despre o sumă generoasă pentru sănătate. Şi mă bucur că această sumă a fost 

inclusă acolo, pentru că sectorul de sănătate are nevoie de finanţare. Deşi 

traversăm această perioadă dificilă, am încercat atât în privinţa sănătăţii, cât şi a 

educaţiei să avem fonduri alocate suficiente. Ambele bugete au avut creşteri”, a 

precizat ministrul în cadrul conferinţei de lansare a proiectului „Împreună 

Învingem Cancerul”. 

Ministrul a subliniat că bugetul naţional destinat sănătăţii creşte la rândul său, dar 

că rezultatele depind şi de modul în care vor fi cheltuiţi banii. 

„Am explicat de fiecare dată că bugetul în privinţa acţiunii de sănătate creşte, iar 

bugetul privind acţiunea de sănătate conţine, practic, toate nevoile de finanţare din 

domeniul sănătăţii şi creşterea era în jurul cifrei de 2,2 miliarde de lei, iar bugetul 

ministerului creşte cu 750 de milioane de lei, ca să nu mai vorbim de bugetul 

Casei, care creşte cu 400 de milioane de lei faţă de execuţia anului 2020 şi cu 3 

miliarde de lei faţă de execuţia anului 2019. Ca atare, acest buget creşte. Simpla 

creştere a bugetului nu înseamnă că şi rezultatele vor fi acolo.  

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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Depinde de noi cum cheltuim aceşti bani, ce fel de indicatori de performanţă avem 

şi în ce fel reuşim să cheltuim banii, astfel încât să avem o garanţie a cheltuirii 

eficiente”, a spus el. 

Alexandru Nazare a menţionat că programele iniţiate deja în vederea combaterii 

cancerului reprezintă iniţiative foarte bune, arătând totodată că acestea trebuie 

corelate cu politicile publice din domeniu şi trebuie asociate cu indicatori de 

rezultat şi eficienţă. 

„Managementul bugetar trebuie să fie orientat spre obiective, rezultate şi 

performanţă. Şi evident că trebuie să folosim aceşti indicatori de performanţă care 

să permită o evaluare a progresului realizat efectiv, în comparaţie cu anumite ţinte, 

pe care, evident, Ministerul Sănătăţii trebuie să le stabilească. În acest sens, cred că 

aceste programe – pentru că sunt deja programe începute, e vorba de Programul 

Naţional de depistare precoce a cancerului, de Programul Naţional de Oncologie, 

care sunt iniţiative foarte bune şi pe baza cărora putem construi în continuare – 

aceste programe bugetare şi altele trebuie corelate cu politicile publice din 

domeniu şi trebuie asociate cu indicatori de rezultat şi eficienţă, care să fie 

raportaţi şi să vedem cum funcţionează în raport cu ei fiecare program în parte”, a 

mai spus el. 

În acest sens, Nazare a propus programe de achiziţii multianuale, dar şi o evaluare 

a echipamentelor existente, precum şi a eficacităţii folosirii banului public. 

„Spre exemplu, putem să construim o bază a unor necesare de achiziţii 

multianuale. Spre exemplu, necesare de aparatură medicală pentru depistarea şi 

tratarea pacienţilor, eşalonarea acestor achiziţii multianual, astfel încât să avem o 

viziune de ansamblu asupra necesarului de echipamente şi aparatură necesare şi să 

facem o evaluare multianuală a lor. Evident că aceste lucruri vor ajuta. În acelaşi 

timp, ajută şi o evaluare a echipamentelor existente, a eficacităţii lor şi a 

eficacităţii, în general, a folosirii banului public. Evident, aveţi în mine un 

susţinător, cred că trebuie prioritizată lupta împotriva cancerului, cred că trebuie 

puse în practică aceste obiective care au fost stabilite la nivel european şi trebuie 

puse în practică şi în România”, a subliniat el. 

(Sursă : Agerpres) 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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 Elevii solicită fiscalizarea meditaţiilor şi sancţionarea contravenţională a 

cadrelor didactice care nu declară aceste surse de venit 

Consiliul Naţional al Elevilor solicită Ministerului Finanţelor, Ministerului 

Educaţiei, Ministerului Afacerilor Interne şi Ministerului Justiţiei să ia toate 

măsurile care se impun pentru a garanta fiscalizarea tuturor meditaţiilor şi 

sancţionarea contravenţională a cadrelor didactice care nu declară aceste surse de 

venit, argumentând că în anul 2019, numărul profesorilor care au declarat faptul că 

obţin venituri suplimentare din meditaţii a fost de 4135, adică 2,39% din total, 

ajungând la venituri declarate de peste 35 de milioane de lei. aceasta în condiţiile 

în care în luna septembrie a anului 2020, un raport al Ministerului Educaţiei şi 

Cercetării arăta faptul că 47% dintre elevii de clasa a VIII-a şi 42% dintre elevii de 

clasa a XII-a merg în mod frecvent la activităţi de pregătire suplimentară de tip 

meditaţii. 

”Din punct de vedere legal, conform art. 5, alin. (iv) din OMEN nr. 4831/2018, 

privind aprobarea codului-cadru de etică al personalului didactic din învăţământul 

preuniversitar, cadrele didactice au datoria de a interzice orice activităţi care 

generează corupţie, precum „meditaţiile contra cost cu beneficiarii direcţi ai 

educaţiei de la formaţiunile de studiu la care este încadrat” . Din păcate, multe 

cadre didactice nu respectă această prevedere şi organizează meditaţii cu elevi de la 

clasă, fapt care generează un vădit conflict de interese. Având în vedere toate 

aceste date, putem afirma cu certitudine faptul că, în România, meditaţiile 

reprezintă o adevărată industrie care, de cele mai multe ori, nu este controlată.  Din 

acest motiv, Consiliul Naţional al Elevilor solicită Ministerului Finanţelor, 

Ministerului Educaţiei, Ministerului Afacerilor Interne şi Ministerului Justiţiei să ia 

toate măsurile care se impun pentru a garanta fiscalizarea tuturor meditaţiilor şi 

sancţionarea contravenţională a cadrelor didactice care nu declară aceste surse de 

venit”, afirmă reprezentanţii elevilor într-un comunicat. 

Ei invocă şi date conform cărora în 2007, în România, din 1276 de elevi 

respondenţi,  27% primeau meditaţii, iar un studiu din 2010  releva că industria 

meditaţiilor costa anual părinţii elevilor din România peste 300 de milioane de 

euro pe an.  
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Zece ani mai târziu, în luna septembrie a anului 2020, un raport al Ministerului 

Educaţiei şi Cercetării arăta faptul că 47% dintre elevii de clasa a VIII-a şi 42% 

dintre elevii de clasa a XII-a merg în mod frecvent la activităţi de pregătire 

suplimentară de tip meditaţii. 6% dintre respondenţi desfăşoară aceste activităţi 

zilnic, în timp ce 16% primesc meditaţii de 2-3 ori pe săptămână. 

Potrivit Consiliului Naţional al Elevilor,  în anul 2019, numărul profesorilor care 

au declarat faptul că obţin venituri suplimentare din meditaţii a fost de 4135, 

ajungând la venituri declarate de peste 35 de milioane de lei. Raportat la numărul 

total de 172.600 de cadre didactice care profesează în România la acest moment, 

procentul celor care au declarat aceste venituri este de 2,39%. 

„În ultimii ani, piaţa meditaţiilor a crescut semnificativ, până în punctul în care a 

ajuns să fie o adevărată industrie. Nu putem închide ochii în faţa faptelor de 

corupţie care se petrec în sistemul educaţional. Nedeclararea unor venituri 

reprezintă evaziune fiscală. Or, dacă dascălii a căror atitudine reprezintă un reper 

moral pentru generaţii întregi de elevi recurg la astfel de practici, înseamnă că orice 

speranţă de a avea un sistem educaţional performant, construit pe valori sănătoase, 

este sortită eşecului. Nu cred că aşa ar trebui să arate lucrurile, dacă ne dorim cu 

adevărat ca generaţiile viitoare să înţeleagă că noi toţi avem datoria de a respecta 

legea şi de a ne îndeplini îndatoririle.”, a declarat Rareş Voicu, preşedintele 

Consiliului Naţional al Elevilor. 

(Sursă : stiripesurse.ro) 

 

 Se amână concursurile pentru inspectorii școlari. Ministrul Educației: Vor fi 

organizate după cele pentru directorii de școli / Concursurile pentru directori, 

înainte de vacanța de vară sau în octombrie-noiembrie 

Ministrul Educației, Sorin Cîmpeanu, a declarat joi pentru Hotnews.ro că se vor 

organiza mai întâi concursurile pentru ocuparea funcțiilor de directori de școli, 

ideal înainte de vacanța de vară, și abia apoi cele pentru ocuparea posturilor de 

inspectori școlari. Ministrul a precizat că înainte de a se organiza concursurile 

pentru inspectori trebuie definită clar relația dintre minister, inspectorate, școli și 

autorități locale, despre care spune că este „deficitară”. 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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 Ministrul anunțase la începutul anului, într-un interviu pentru HotNews.ro, 

că trebuie organizate mai întâi concursurile pentru posturile de inspectori, în 

primăvară, și apoi cele pentru directori, în vară. 

 

„Punctul de vedere deja conturat al ministerului este că se organizează mai întâi 

concursurile pentru directori de școli și abia după aceea, după ce vom avea definit 

rolul inspectoratelor școlare, după ce vom avea clarificată relația macro 

management de sistem, mai exact relația între minister, inspectorate, școli și 

autorități locale vom organiza și concursurile pentru inspectoratele școlare”, a 

afirmat Cîmpeanu, pentru HotNews.ro. 

Potrivit ministrului, dacă nu se reușește organizare acestor concursuri pentru cele 

peste 9700 de posturi de directori și directori adjuncți înainte de vacanța de vară, 

ele vor fi amânate pentru octombrie-noiembrie, deși mandatele acestora expiră pe 

data de 5 august. 

 

„Am spus că ne dorim să putem organiza aceste concursuri pentru conducerile 

școlilor pentru că ele au un rol esențial din toate perspectivele, la care se adaugă și 

perspectiva potrivit căreia fondurile pe care le educația le va obtine din PNRR, 

sunt o oportunitate unică pentru sistemul de învățământ din România, este nevoie 

de un management profesionist al școlilor. Al doilea motiv este că în data de 5 

august expiră mandatele tuturor directorilor de școli, care sunt în număr de peste 

9700. Dacă vom reusi sa organizam acest concurs înainte de a se intra în vacanța 

de vară, vom avea anvantajul de a nu fi nevoiti sa trecem printr-o etapă de numire 

mai mult sau mai puțin arbitrară a directorilor de școli atunci când expiră aceste 

mandate pe 5 august. Motiv pentru care ne dorim organizarea profesionistă și 

relevantă a concursurilor pentru ocuparea posturilor de direcotri înainte de vacanța 

de vară. Dacă totuși având în vedere provocările obiective,majore cu care ne 

confruntăm în special din perspectiva evoluției epidemiologice nu vom reuși să le 

organizăm până la vacanța de vară ministerul educației se va concentra pe 

organizarea lor imediat după începerea anului școlar viitor, adică lunile octombrie-

noiembrie”, a precizat acesta. 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24541752-copiii-revin-clase-din-8-februarie-sunt-pregatite-scolile-ministrul-educatiei-sorin-cimpeanu-invitat-interviurile-hotnews-live-vineri-17-30.htm
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Cîmpeanu a afirmat că exclude organizarea lor în luna august, care ar trebui 

rezervată pentru „normalitate”. 

 

„Având în vedere dificultățile cu care s-au confruntat toate cadrele didactice din 

România, și elevii și studenții, credem că săptămânile din luna august trebuie să fie 

rezervate pentru lucruri ce țin de normalitate. Lucrăm la un mod de orgnizare a 

acestor concursuri care trebuie să priviliegieze competența în detrimentul 

politicului. De asemenea lucrăm la un calendar de organizare a acestor concursuri”, 

a spus acesta. 

De precizat că parlamentarii USR-PLUS au anunțat în februarie că vor să depună 

un proiect de lege potrivit căruia concursurile de directori să fie organizate de către 

școală, în loc de inspectorate. Senatorul USR-PLUS Ștefan Pălărie a precizat 

pentru HotNews.ro că sunt organizate dezbateri pe acestă temă, una dintre ele chiar 

joi, la Senat, urmând ca până la 31 martie proiectul să fie depus. 

 

„Întâi trebuie să definim rolul inspectoratelor, trebuie să definim relația dintre 

minister, inspectorate, școli și autorități locale, pe care o apreciez ca fiind 

deficitară. Guvernul prin ministerul educației va susține soluția optimă, pentru a 

ajuge la soluția optimă dezbaterile sunt binevenite. Apreciez ca fiind binevenită 

consultarea tocmai pentru a identifica cea mai bună modalitate de a organiza. 

Ministerul educației va fi reprezentat la ceste dezbateri și vor nota toate propuneri, 

apoi ministerul le analizează și va veni cu o serie de propuneri, a declarat 

Cîmpeanu, întrebat dacă susține această propunere de modificare a modului de 

organizare a concursurilor pentru directori. 

 

„Acest dezbateri au început în cadrul proiectului România Educată. Nu sunt ceva 

nou. Așteptăm finalizarea lor care cu siguranță se încadrează în acest proiect de 

țară”, a mai precizat ministrul. 

Amintim că ministrul a declarat la începutul anului, într-un interviu pentru 

HotNews.ro, că forma inițială a Legii educației așa cum fusese realizată în 2011 de 

ministrul de atunci Daniel Funeriu privind organizarea concursurilor de directori, 

care să fie realizată de către consiliul de administrație, nu de inspectorat ca în 

prezent, este una preferabilă. 

https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24607732-directorii-scoli-nu-mai-fie-numiti-prin-concurs-organizat-inspectorat-scoala-proiect-lege-anuntat-usr-plus.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24541752-copiii-revin-clase-din-8-februarie-sunt-pregatite-scolile-ministrul-educatiei-sorin-cimpeanu-invitat-interviurile-hotnews-live-vineri-17-30.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24541752-copiii-revin-clase-din-8-februarie-sunt-pregatite-scolile-ministrul-educatiei-sorin-cimpeanu-invitat-interviurile-hotnews-live-vineri-17-30.htm
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„Nu știu dacă era o variantă perfectă, nu știu dacă găsim sau nu o variantă plecând 

de la acea bază, creând o variantă îmbunătățită, dar sigur aceea era o variantă bună 

și eu declar public: varianta originală de organizare a concursurilor de directori 

pentru școli, promovată în Legea 1/2011 de către ministrul Daniel Funeriu era o 

variantă bună, mai bună decât cele care au urmat”, spunea acesta. 

Despre desființarea inspectoratelor 

 

În privința ideii pe termen mai lung de desființare a inspectoratelor, așa cum 

propusese alianța USR-PLUS în campania electorală, ministrul a precizat că 

trebuie „etape succesive” și este exclusă o astfel de măsură acum. 

 

„Eu sunt convins că lucrurile trebuie făcute în etape succesive, după ce vom reuși 

să clarificăm relația managementului de sistem, abia atunci vom putea să apreciem 

termenul în care vom putea să luăm în considerare acest obiectiv. Dacă am 

desființa la limită mâine ar fi o lovitură decisivă aplicată unui sistem de educație 

deja aflat în suferință. După ce vom defini rolul, vom avea o imagine mai clar 

asupra termenului în care inspectoratele vor putea ceda din atributiile lor către 

școli, care vor avea un management profesionist”, a spus ministrul. 

 

Senatorul USR-PLUS Ștefan Pălărie, membru în comisia de învățământ din Senat, 

a precizat pentru HotNews.ro că această măsură este un obiectiv pe termen lung, 

care nu poate fi realizat mai devreme de doi ani de zile, poate chiar 3-4 ani, și 

pentru care este nevoie de mai multe etape, întrucât trebuie pregătite delegările 

atribuțiilor inspectoratelor. „Este nevoie de delegarea lor în jos”, către director și 

consiliul de administrație, a precizat acesta. 

(Sursă : hotnews.ro) 

 

 

 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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 Proiect de OUG: Stimulentul de reinserție pentru părinții care se întorc la 

muncă înainte de împlinirea de către copil a vârstei de 6 luni crește de la 650 

de lei la 1.500 de lei 

Ministerul Muncii a pus în dezbatere publică un proiect de ordonanță de urgență 

prin care stimulentul de reinserție pentru părintele care se întoarce la muncă înainte 

de împlinirea de către copil a vârstei de 6 luni crește de la 650 de lei lunar la 1.500 

de lei, a anunțat Raluca Turcan. 

”Prin acest proiect de OUG modificăm cadrul legal pentru concediul și 

indemnizația lunară, în sensul în care creștem stimulul de reinserție pentru 

parintele care se întoarce la muncă înainte de 6 luni, acesta fiind în concediul de 

creștere a copilului”, a spus ministrul Muncii. 

”Până acum, foarte foarte puțini părinți au optat să revină la muncă mai repede. 

Noi mizăm ca prin această măsură, cel puțin un sfert dintre părinți să revină mai 

repede la muncă”, a spus Raluca Turcan. 

Potrivit proiectului de OUG, 

 Art. 7 – (1) Persoanele care, în perioada în care sunt îndreptăţite să 

beneficieze de concediul pentru creşterea copilului, prevăzut la art. 2 alin. 

(1), obţin venituri supuse impozitului potrivit art. 3 au dreptul la un 

stimulent de inserţie, după cum urmează : 

 a) în cuantum de 1500 lei, dacă persoanele îndreptățite obțin venituri 

supuse impozitului potrivit art. 3, oricând înainte de împlinirea de 

către copil a vârstei de 6 luni, respectiv 1 an în cazul copilului cu 

dizabilități, acordat până la împlinirea de către copil a vârstei de 2 

ani, respectiv 3 ani în cazul copilului cu dizabilități. 

Valoarea medie a indemnizației de creștere a copilului în plată acum este de 2.314 

lei, iar valoarea totală plătită de stat pentru aceste indemnizații este de circa 650 de 

milioane de lei anual, potrivit informațiilor furnizate de Ministerul Muncii. 
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Stimulentul de reinserție este acordat părinților care revin mai repede la muncă din 

concediul de creștere a copilului. Acest stimulent nu se poate cumula cu 

indemnizația de creștere a copilului și e nevoie de o cerere pentru ca părintele să îl 

poată primi. 

Stimulentul de insertie este reglementat de Ordonanta de Urgenta nr. 111/2010 

privind concediul si indemnizatia lunara pentru cresterea copilului, OUG  care 

prevede ca persoanele care se intorc mai devreme la munca nu pot fi concediate pe 

perioada in care primesc stimulentul de insertie, potrivit presei specializate. 

Angajații care vor să revină la muncă trebuie să anunțe angajatorii cu o lună 

înainte. 

(Sursă : G4Media.ro) 

 

 Ministerul Dezvoltării pune în dezbatere publică un proiect pentru 

modificarea reglementărilor privind construcția de creșe 

Ministerul Dezvoltării, Lucrărilor Publice și Administrației a supus dezbaterii 

publice noul act normativ care modifică reglementările privind proiectarea și 

construcția creșelor, a anunțat ministrul Cseke Attila. 

„Modificările sunt necesare pentru că reglementările în vigoare, adoptate în 1997, 

nu reflectă condițiile și realitatea din prezent. ”În acest an vom demara un amplu 

program național de construcție de creșe. În baza unor prevederi legale moderne 

putem construi creșe moderne, adaptate nevoilor contemporane”, a precizat Cseke 

Attila, citat într-un comunicat de presă. 

Din cele 79 de pagini de reglementări în vigoare 67 vor fi eliminate, iar cele 12 

rămase vor fi modificate. Noul act normativ va conține prevederi privind eficiența 

energetică a clădirilor, folosirea energiei din surse regenerabile și construcția unor 

creșe pasive din punct de vedere al protejării mediului înconjurător. 

Potrivit sursei citate, reglementările din 1997 conțin prevederi care s-au dovedit a 

fi neaplicabile, de exemplu, regula de a asigura cel puțin 100 de mp spațiu de joacă 

în aer liber pentru fiecare copil. ”La o creșă de 100 de copii, de 1-3 ani, înseamnă 

10.000 mp sau un hectar de teren. Nu este fezabil.  

https://www.colorful.hr/stimulentul-de-insertie-ce-este-acte-necesare-cine-beneficiaza/
https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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Vom modifica această reglementare la minimum 10 mp pentru fiecare copil, 

însemnând 1.000 de m2 la o creșă cu 100 de copii”, a afirmat ministrul. 

Cseke Attila a mai anunțat că urmează să fie prezentat conceptul vizual al clădirilor 

de creșe. Acestea vor avea, pe lângă camera de joacă, dormitor și baie, un spațiu 

administrativ, o sală multifuncțională, dar și bucătărie și spălătorie. În jurul 

clădirilor, dar opțional și pe acoperișul acestora, cei mici se vor putea bucura de 

spațiu verde de joacă în aer liber. Totodată, clădirile vor avea și panouri solare 

montate pentru a asigura un aport de energie din surse regenerabile. 

(Sursă : G4Media.ro) 

 

 40% din elevii dezavantajați, majoritatea din mediul rural, nu au făcut 

școală online / Elevii fără acces la educație au pierdut 24 de săptămâni de 

școală – World Vision România 

La un an de la prima zi în care școlile din România s-au închis, iar educația a trecut 

în mediul online, 40% dintre elevii din mediile defavorizate, majoritatea înscriși la 

școlile din mediul rural, nu au făcut școală online, avertizează World Vision 

România. Ca rezultat, elevii care nu au avut acces la internet au pierdut 24 de 

săptămâni de școală. 

Elevii nu au făcut școală online din cauza problemelor financiare ale familiile lor, 

care nu le-au putut asigura un smartphone sau un calculator cu care să lucreze sau 

nu au avut conexiune la internet (spre exemplu 1 din 3 sate în care World Vision 

activează are zone cu semnal slab sau inexistent). De asemenea, alte motive sunt 

faptul că profesorii nu au fost pregătiți să predea și să-și examineze elevii online 

sau nu au avut un loc acasă unde să participe la lecțiile online. 

Aproape o treime din absolvenții de clasa a VIII-a din comunitățile defavorizate nu 

s-au prezentat la Examenul de Evaluare Națională (cel mult 70% dintre elevii de 

clasa a VIII-a din cele mai vulnerabile comunități din mediul rural au participat la 

Evaluarea Națională). Riscul ca rata de abandon școlar să crească este unul foarte 

ridicat, în condițiile în care în România părăsirea timpurie a școlii este oricum la al 

treilea cel mai mare nivel din Europa. 

(Sursă : G4Media.ro) 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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Nu a fost un an rău. Numărul românilor cu depozite de peste 100.000 de euro 

a crescut brusc în anul pandemic 2020 peste 47.300, de la sub 40.000 în 2019, 

iar valoarea cumulată a depozitelor peste acest prag a depăşit 10 mld. euro 

 

Concret, un număr de 7.458 de români au intrat în 2020 în liga celor cu depozite 

peste pragul garantat, aproape dublu faţă de media ultimilor ani Valoarea cumulată 

a depozitelor peste plafonul de acoperire de 100.000 de euro a ajuns la finalul 

anului 2020 la 49,3 mld. lei (circa 10,2 mld. euro) ♦ În ultimul deceniu, numărul 

conturilor care depăşesc pragul de 100.000 de euro s-a majorat de 3,7 ori, iar 

valoarea sumelor economisite în acest regim este triplă. 

Un număr de 47.338 de persoane fizice aveau la sfârşitul anului 2020 depozite mai 

mari de 100.000 de euro, cu o valoare cumulată de 49,3 mld. lei (circa 10,2 mld. 

euro), potrivit celor mai recente statistici ale Fondului de Garantare a Depozitelor 

Bancare (FGDB). 

Depozitele bancare sunt garantate în cazul falimentului unei bănci în limita a 

100.000 de euro. 
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Comparativ cu situaţia de la sfârşitul anului 2019 se observă că numărul 

persoanelor fizice cu depozite peste plafonul de 100.000 de euro a crescut cu 

7.458, iar valoarea sumelor economisite s-a majorat cu 6,8 mld. lei, respectiv cu 

16%. 

Numărul deponenţilor se determină prin însumarea datelor consolidate raportate de 

fiecare bancă, astfel încât o persoană care are depozite la mai multe instituţii de 

credit este luată în evidenţă de mai multe ori. 

Populaţia îşi lasă economiile în grija băncilor, deşi acestea plătesc dobânzi 

modeste. 

(Sursă : zf.ro) 

 

 Cum se calculează amenzile fiscale anul acesta și termenul de 15 zile 

Începând cu 2021, în cazul amenzilor fiscale, se plătește jumătate din minim dacă 

plata este în 15 zile, potrivit declarațiilor lui Dragoș Doroș, partener KPMG 

România, fost șef ANAF. El a vorbit despre acest lucru în cadrul TaxEU Forum. 

 

Cum sunt calculate? 

 

„În cazul ăsta este vorba de zile calendaristice, mai puțin prima și ultima zi. Dacă 

astăzi am primit amenda, încep să calculez de mâine, număr până la 15 și pot să 

depun în ziua nr. 16. Dacă pică într-o zi nelucrătoare, atunci până la prima zi 

lucrătoare”, a explicat el. 

 

Este vorba despre amenzile între 50 – 100.000 lei. 

 

Ce s-a întâmplat cu termenele de prescripție fiscală? 

 

„S-au înghețat. În mai multe acte normative s-a vorbit despre acest lucru. 

Termenele de prescripție au fost suspendate în perioada 16 aprilie 2020 – 25 

decembrie 2020. Adică 254 zile de suspendare.  

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante-24630449-webpr-taxeu-forum-2021-aduce-prim-plan-noile-modificari-fiscale-legislative.htm
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Are efecte această suspendare și pentru obligațiile fiscale aferente perioadei 2016-

2019”, a explicat Doroș. 

(Sursă : zf.ro) 

 

 Bogdan Oprea a demisionat din functia de purtator de cuvant al lui Vlad 

Voiculescu, la doar o luna dupa numire 

Bodgan Oprea a demisionat joi, 11 martie, din functia de purtator de cuvant al 

ministrului Sanatatii, Vlad Voiculescu. 

 

"De astazi revin exclusiv la cariera mea didactica, de cercetare si la proiectele de 

voluntariat care m-au imbogatit atat de mult sufleteste in ultimii ani. Colaborarea 

mea cu Ministerul Sanatatii inceteaza, ii multumesc ministrului Vlad Voiculescu 

pentru colaborarea din toata aceasta perioada si pentru prietenie si-i doresc mult 

succes in procesul de reforma atat de necesar pe care si l-a asumat cu curaj. 

 

Noi ne revedem aici, in curand, cu primul manual de combatere a fake news-ului si 

dezinformarii online din Romania, pe care-l voi publica la Polirom, si cu un 

podcast pe acelasi subiect. Keep in touch!", a scris acesta pe pagina sa 

de Facebook. 

 

Ministrul Sanatatii, Vlad Voiculescu, il numise in functia de consilier la Cabinetul 

Ministrului, cu atributii de purtator de cuvant, pe Bogdan Oprea in data de 27 

ianuarie. 

 

Ca specialist in comunicare, Bogdan Oprea are o experienta de aproape 10 ani in 

administratie publica, atat la nivelul Uniunii Europene (printre altele, consilier de 

rang inalt al UE pentru comunicare si vizibilitate in cadrul Cancelariei de Stat a 

Guvernului Republicii Moldova), cat si in Romania (printre altele, ca purtator de 

cuvant al presedintelui Romaniei si sef al Departamentului de Comunicare Publica 

al Administratiei Prezidentiale si purtator de cuvant al Ministerului Dezvoltarii 

Regionale si Turismului). 

 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
https://ziare.com/vlad-voiculescu/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/social/stiri-sociale/bogdan-oprea-noul-purtator-de-cuvant-de-la-ms-1658953
https://ziare.com/social/stiri-sociale/bogdan-oprea-noul-purtator-de-cuvant-de-la-ms-1658953
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Din 2007 este cadru universitar la Facultatea de Jurnalism si Stiintele Comunicarii, 

Universitatea din Bucuresti, si a sustinut unul dintre primele doctorate din tara cu o 

tema care studiaza amploarea fenomenului dezinformarii, manipularii si fake 

news-ului online. 

 

Licenta de paramedic SMURD 

 

A lansat si primul curs din mediul universitar romanesc care trateaza combaterea 

fenomenului fake news. Mai preda, printre altele, discipline de presa scrisa si 

tehnici de redactare. 

 

Si-a obtinut licenta de paramedic SMURD in anul 2017 si incadreaza, ca voluntar, 

ambulantele ce deservesc comunitatea in care traieste (Detasamentul de Pompieri 

"Vitan", Bucuresti). A participat si participa, in mod current, la mai multe proiecte 

de voluntariat in tara si la misiuni umanitare in strainatate. 

 

La inceputul carierei, timp de mai bine de 12 ani, a lucrat in presa centrala, unde a 

ocupat diferite pozitii editoriale si manageriale si a lansat si condus proiectele mai 

multor cotidiene de retea si reviste lunare. 

(Sursă : ziare.com) 

 

 Noua șefă a Autorității operațiunilor petroliere din Marea Neagră și-a 

început mandatul de la distanță, din Franța 

Gabriela Dan Unterseh a fost numită, la propunerea Alianței USR-PLUS, luni, 8 

martie, în funcția de președinte al Autorității Competente de Reglementare a 

Operațiunilor Petroliere OffShore la Marea Neagră-ACROPO, însă până acum, 

aceasta nu a ajuns la sediul instituției, având domiciliul în Franța. Unterseh susține 

că a lucrat la domiciliu, în Franța, pentru că a aflat de numire abia în ziua numirii. 

Abia acum este pe drum spre România. Surse din domeniu anticipează că va fi 

foarte des indisponibilă ca reprezentant al ACROPO, din cauza faptului că 

locuiește în Franța. 

 

 

https://ziare.com/social/capitala/
https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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"Am aflat de HG (n.r.- decizie a premierului, nu Hotărâre de Guvern) pe 8 martie 

când a fost semnată și a apărut în Monitorul oficial. Cu toate că am încercat încă 

din ianuarie să aflu când ar putea fi semnată HG (n.r.- decizie a premierului, nu 

HG) pentru a putea anticipa, am aflat abia după semnătură", a scris Gabriela Dan 

Unterseh pe contul său de Facebook. 

Ea susține că vineri a plecat de acasă și se va duce direct la București, la sediul 

ACROPO unde își va întâlni colaboratorii și își va prelua mandatul. Însă, sediul 

principal al ACROPO este în Constanţa, iar cel secundar în Bucureşti. 

 

"Am plecat de acasă și sunt în drum către aeroportul din Beauvais, pentru că da, 

locuiesc în Franța de 21 de ani. La București, voi merge direct la sediul ACROPO 

unde-mi voi întâlni colaboratorii și voi prelua mandatul", a precizat Unterseh. 

 

Unterseh spune că și-a întrerupt imediat contractul de lucru cu Fugro pentru a 

putea începe să lucreze la ACROPO de acasă. "În prima zi la ACROPO, pe 9 

martie 2021, mi s-a cerut delegarea responsabilităților și a semnăturii cum însă 

eram disponibilă și prezentă în lucru la domiciliu, nu am considerat necesară 

delegarea", a spus Unterseh. 

 

Mai afirmă că a fost plăcut surprinsă de eficiența colaboratorilor care au răspuns 

pozitiv la fiecare întrebare și pentru că i-au creat rapid o adresa de mail, 

trimițându-i diverse documente. 

 

"In cele trei zile lucrate la distanță, am putut discuta cu câțiva colaboratori, nu cu 

toți cu care aș fi dorit, aceștia lucrează și ei de la domiciliu. Am citit documente, 

am semnat documente, am discutat despre propunerea bugetară pentru 2021 care ar 

fi trebuit de altfel să fie trimisă astăzi (n.r-vineri) către Secretariatul General al 

Guvernului", a mai scris Gabriela Dan Unterseh. 

 

Newsweek a scris în urmă cu două zile că noul președinte al ACROPO va veni în 

țară vineri și își va începe efectiv lucrul abia pe 15 martie. 

 

 

https://newsweek.ro/economie/noua-sefa-a-unei-importante-agentii-in-energie-isi-incepe-mandatul-lipsind-de-la-serviciu
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Potrivit unei prezentări făcute de USR-PLUS, Gabriela Dan Unterseh locuieste in 

Courbevoie, Franta. Este absolventă a Facultăţii de Geologie din Bucureşti (1997-

2000), cu studii de masterat (Universitatea Montpellier, 2002-2003) şi doctorat în 

Franţa. 

 

Are o experienţă de 14 ani de muncă la o mare companie de investigaţii marine din 

lume, Fugro, unde a ocupat diverse posturi şi s-a implicat în proiecte internaţionale 

de infrastructură submarină, scrie în prezentare. 

 

Lucru destul de neobișnuit, în prezentarea USR- PLUS sunt detalii despre cariera 

soțului ei și studiile pe care acesta le-a făcut, ca și cum ar avea și acesta un rol la 

ACROPO. Soțul se numește Stephan Luis Unterseh, specialist și doctor in 

geofizica si pericole geologice. Lucreaza la TOTAL SA din ianuarie 2009. Din 

2000 pana in 2009 a lucrat în cadrul Fugro, la fel ca soția sa. A absolvit Institutul 

Național de Politehnica din Lorraine. Atât Stephan cat și Gabriela au facut 

doctoratul în cadrul IFREMER, mai scrie în prezentarea USR-PLUS. Stephan in 

perioada 1996-1999, iar Gabriela in perioada 2004-2007. Stephan este specializat 

in geologie si abordeaza des tema petrolului si a tehnologiilor offshore, mai 

precizază USR-PLUS. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Banca de Comerţ şi Dezvoltare a Mării Negre a aprobat prima strategie 

privind schimbările climatice 

Consiliul director al Băncii de Comerţ şi Dezvoltare a Mării Negre (BSTDB) a 

aprobat prima strategie a băncii privind schimbările climatice, care cuprinde 

viziunea şi modul de abordare a schimbărilor climatice pentru următorii 10 ani, 

potrivit informaţiilor transmise de reprezentanţii BSTDB. 

Strategia defineşte un rol mai activ pentru bancă în susţinerea acţionarilor săi de a 

gestiona şi a diminua impactul produs de schimbările climatice, în principal prin 

prioritizarea finanţării proiectelor cu impact pozitiv asupra mediului şi prin 

creşterea beneficiilor climatice în cadrul operaţiunilor desfăşurate. 

(Sursa: zf.ro) 
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 România suspendă vaccinarea cu AstraZeneca cu lotul retras şi din Italia. 

Deja au fost administrate 77.049 de doze 

Lotul ABV2856, retras de Italia, este oprit de la vaccinare şi înlocuit cu doze din 

alt lot de la AstraZeneca şi în România, până când Agenţia Europeană a 

Medicamentului va finaliza ancheta cu aceste doze, a anunţat, joi seara, CNCAV. 

România nu a primit, însă, doze din lotul ABV5300. 

Comitetul Naţional de Coordonare a Activităţii privind Vaccinarea (CNCAV) a 

transmis, joi seara, că România nu a primit doze din lotul ABV 5300. Acesta a avut 

1,6 milioane de doze de vaccin, distribuite în 17 ţări din Uniunea Europeană 

(Lituania, Estonia, Luxemburg, Letonia, Irlanda, Danemarca, Bulgaria, Austria, 

Grecia, Suedia,Olanda, Polonia, Spania, Franţa, Islanda). Acest lot a fost suspendat 

temporar în mai multe state, iar Agenţia Europeană a Medicamentului a demarat o 

investigaţie. 

În ceea ce priveşte lotul ABV 2856 pentru care Italia a decis suspendarea 

temporară a vaccinării, CNCAV precizează că România a recepţionat prima tranşă 

de vaccin AZ de 81.600 doze în data de 7 februarie. 

„Începând cu data de 15.02 au fost utilizate 77.049 de doze, fiind distribuite în 

următoarele judeţe: Arad, Bacău, Bihor, Bistriţa-Năsăud, Botoşani, Caraş Severin, 

Cluj, Dolj, Galaţi, Gorj, Hunedoara, Iaşi, Maramureş, Mehedinţi, Neamţ, Olt, 

Sălaj, Satu Mare, Suceava, Timiş, Vâlcea şi Vaslui. Celelate 4.257 se regăsesc în 

Centrele de vaccinare din judeţele Bacău, Bihor, Botoşani, Dolj, Gorj, Iaşi, Neamţ, 

Suceava, Timiş, Vâlcea, Vaslui şi 60 de doze la Centrul Regional de Depozitare 

Craiova”, a transmis CNCAV. 

Ca urmare a retragerii de la utilizare în Italia, joi seara, într-o şedinţă la care au 

participat reprezentanţii CNCAV, INSP, MS, ANMDMR, s-a decis „carantinarea 

temporară a dozelor rămase până la finalizarea evaluării Agenţiei Europene a 

Medicamentului” ca măsură de extremă precauţie. 

În acelaşi timp, se continuă vaccinarea cu toate celelalte vaccinuri de la compania 

farmaceutică AstraZeneca, din celelalte loturi existente în momentul de faţă în 

România; 
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„Cele 4257 doze neutilizate existente în centrele de vaccinare se înlocuiesc, astfel 

încât procesul de imunizare să nu fie afectat”, transmite CNCAV. 

„Menţionăm faptul că această decizie a fost luată ca o măsură de precauţie 

extremă, fără să existe în acest moment în România niciun argument ştiinţific care 

să fi impus această hotărâre. Reiterăm faptul că decizia de carantinare a lotului 

respectv a fost luată exclusiv pe baza evenimentului raportat în Italia”, mai arată 

CNCAV. 

Joi, ca urmare a analizei preliminare a cazurilor de evenimente tromboembolice 

raportate în Austria cu privire la lotul ABV 5300, EMA a transmis un comunicat 

oficial prin care anunţă faptul că la acest moment nu există indicii care să ateste o 

legătură de cauzalitate între vaccin şi evenimentele adverse raportate. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Octavian Berceanu, activist de mediu propus de USR, a fost numit șef al 

Gărzii Naționale de Mediu 

Activistul de mediu Octavian Berceanu, propus de USR, a fost numit în funcţia de 

comisar general, cu rang de secretar de stat, al Gărzii Naţionale de Mediu, printr-o 

decizie a premierului Florin Cîţu publicată, joi, în Monitorul Oficial. 

Octavian Berceanu, inginer silvic, a fost consilier general în CGMB București în 

precedentul mandat și consilier pe probleme de Mediu în Senat. El este cunoscut 

pentru campaniile publice împotriva depozitelor ilegale de deșeuri. 

Garda Națională de Mediu este o instituție-cheie în statul român, având atribuțiile 

de verificare și sancționare a încălcării legislației de mediu. Instituția a fost deseori 

criticată pentru incapacitatea de a stopa fenomenul depozitării și distrugerii ilegale 

de deșeuri. 

(Sursa: G4Media.ro) 
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 Ministrul Justiției, Stelian Ion, măsuri după clasarea dosarului 10 august: 

Voi sesiza vineri Inspecția Judiciară în cazul fostului procuror șef DIICOT, 

Georgiana Hosu / Voi cere procurorului general efectuarea unui control la 

Parchete/ Genul ăsta de preluare de dosare cu japca să nu se mai poată 

realiza 

Ministrul Justiției, Stelian Ion, a declarat, joi, într-un interviu acordat G4Media.ro, 

că va solicita în perioada următoare, chiar în cursul zilei de vineri, procurorului 

general realizarea unui control la unitățile de parchet pentru a verifica cum sunt 

declinate sau preluate anumite dosare. Măsura vine în contextul clasării dosarului 

10 august de către DIICOT, care a preluat dosarul de la Parchetul Militar. 

”Vreau să am o imagine de ansamblu cu privire la toate unitățile de parchet pentru 

a veni în final cu niște propuneri concrete, astfel încât genul ăsta de preluare de 

dosare cu japca să nu se mai poată realiza”, a declarat Stelian Ion. 

Ministrul Justiției a mai anunțat că va sesiza vineri Inspecția Judiciară în cazul 

fostului procuror șef DIICOT, Georgiana Hosu, după ce un judecător de cameră 

preliminară de la Tribunalul București a respins cererea de redeschidere a dosarului 

10 august formulată de fostul procuror-șef. 

Întrebat dacă fostul procuror șef DIICOT ar trebui sancționat pentru modul cum a 

gestionat dosarul 10 august, ministrul justiției a declarat: ”Ar trebui măcar să se 

cerceteze dacă avem de-a face cu o gravă neglijență sau dacă avem de-a face cu o 

părere a unui magistrat, procuror, cu privire la acest dosar. Și în privința asta am în 

lucru o sesizare la Inspecția Judiciară pe care, cel mai probabil, o voi depune 

mâine, pentru a se elucida aceste aspecte și a nu exista acest dubiu”. 

 Redăm mai jos un fragment din interviul cu ministrul justiției, Stelian Ion. 

Interviul integral va fi difuzat de G4Media.ro în cursul zilei de vineri. 

Dan Tăpălagă: Discutăm cu ministrul justiției, Stelian Ion. A venit și 

motivarea deciziei prin care Tribunalul București a respins redeschiderea 

dosarului 10 august solicitată de DIICOT. Ce se mai poate face în plan intern 

pentru redeschiderea dosarului? 
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Stelian Ion: Partea bună este că a venit destul de repede motivarea, un lucru de 

apreciat. Este important că dosarul nu se oprește aici. O parte din dosar este deja 

disjunsă și se continuă oricum cercetarea pe acea parte. 

Dan Tăpălagă: Pe jandarmi, pe executanți. Dar pe șefi, nu. 

Stelian Ion: Pe șefi era și încă este soluția de clasare. În ce mă privește, trebuie să 

analizez din prisma atribuțiilor mele. Și din această perspectivă și nu în calitate de 

participant la protest, de persoană care a formulat o plângere penală. 

Deci, din calitate de ministru, voi sesiza zilele următoare, dacă este gata mâine 

lucrarea chiar mâine, voi trimite către doamna procuror general solicitarea de 

efectuare a unui control la unitățile de parchet pe chestiuni foarte punctuale. 

Am observat în timp niște lucruri nu tocmai în regulă, ele sunt legate de eludarea 

regulilor de competență: declinări la solicitare, preluări de dosare, reuniri din 

acestea, tot felul de astfel de acte, care de multe ori au condus fie la tergiversarea 

dosarelor, fie la soluții parcă dinainte dorite. Nu e normal să se ceară cu insistență 

de o unitate de parchet un anumit dosar. Și atunci, am atribuția asta potrivit legii să 

declanșez un control pe chestiuni ce țin de respectarea regulilor în ce privește 

activitatea procurorilor și vreau să am o imagine de ansamblu cu privire la toate 

unitățile de parchet pentru a veni în final cu niște propuneri concrete, astfel încât 

genul ăsta de preluare de dosare cu japca să nu se mai poată realiza. 

Dan Tăpălagă: Aici vă referiți la modul în care DIICOT a luat dosarul de la 

Parchetul Militar? 

Stelian Ion: Aș vrea să mă refer la chestiuni de ordin general, pentru că mă 

interesează fenomenul, nu mă interesează dosare anume. Am plecat de la această 

situație, în acest context este interesant de analizat la un moment dat și latura aceea 

legată de atragerea competenței DIICOT, care a provenit dintr-o plângere penală 

formulată de Jandarmerie pentru așa-zisă tentativă de lovitură de stat, soluție care a 

obținut o clasare. Bineînțeles, trebuie văzut acolo dacă a fost o plângere penală 

făcută cu bună-credință, dacă a fost o inducere în eroare a organelor judiciare. 

Trebuie verificate lucrurile astea. 
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Dan Tăpălagă: Dar dumneavoastră, domnule ministru, prin această 

verificare, prin acest control, pe care spuneți că-l veți cere chiar mâine 

procurorului general, ce doriți să aflați mai exact, că nu mi-e clar? 

Stelian Ion: Mecanismele acestea folosite în ultima perioadă de eludarea 

competenței, de tragere a unui dosar de la o unitate de parchet la altă unitate de 

parchet într-un scop sau altul, nu întotdeauna legitim. 

Dan Tăpălagă: Adică dumneavoastră credeți că metoda asta de declinare și de 

luare a unor dosare se face cu scopul de a îngropa un dosar? 

Stelian Ion: Uneori cred că se face cu acest scop și, dacă ne uităm în urmă, putem 

vedea la marile dosare, la dosarele istorice, la dosarul Revoluției, la altele, care s-

au tot plimbat, s-au perindat și la un moment dat nu a mai înțeles nimic din ele. Și 

atunci avem o mare problemă. Deci eu sunt convins că trebuie să lămurim 

aspectele acestea cât de repede se poate. 

Dan Tăpălagă: Și veți interveni legislativ în vreun fel dacă rezultă rea-

credință în declinări? 

Stelian Ion: Știți, legea în general e clară. Dar se găsesc portițe, uși întredeschise 

așa, prin care se forțează foarte mult și atunci trebuie închise și acele uși. Deci dacă 

va fi concluzia că trebuie modificări legislative evident că ăsta este și scopul până 

la urmă. Un alt scop este și tragerea la răspundere, dacă există punctual deficiențe, 

abateri disciplinare, dar controlul acesta nu este de natură disciplinară, are cu totul 

alt obiect. 

Dan Tăpălagă: Controlul vizează toate parchetele? 

Stelian Ion: Da, toate parchetele. DIICOT, DNA, Parchet General și cele din 

subordine. 

Dan Tăpălagă: Dar acum victimele din Piața Victoriei se întreabă ce se mai 

poate face, ați ridicat acest orizont de așteptare vinerea trecută, spunând stați 

să vină motivarea Tribunalului și o să ne lămurim. Ei, v-ați lămurit, ce se mai 

poate face? 

Stelian Ion: Fiecare persoană vătămată care a formulat plângere poate citi această 

încheiere. Oricine cercetează lucrurile poate vedea că ordonanța de clasare nu a 

fost comunicată către toate persoanele vătămate, deși Codul de Procedură Penală 

este în acest sens. 
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Dan Tăpălagă: Ați spus că din 700 de victime a ajuns doar la 16. 

Stelian Ion: 17, și aceasta este o chestiune care trebuie văzută de persoanele 

vătămate și de organele judiciare. Eu nu sunt aici pe post de avocatul poporului, 

mi-ar plăcea foarte mult să dau sfaturi și să dau soluții. Eu vin doar cu prezentarea 

unor realități, fiecare face după cum consideră și după cum crede că e potrivit. Este 

clar că în urma cercetărilor cu privire la persoanele despre care ați spus, care au 

interacționat direct cu protestatarii, se pot ivi probe noi din care să rezulte alte 

aspecte. Și probele noi, împrejurările noi, pot conduce și ele la redeschiderea 

dosarului cu privire la peresoanele din conducerea Jandarmeriei. O altă chestiune, 

plângerile, nu toate, au vizat jandarmii. Au vizat și politicieni, spre exemplu, cu 

privire la aceștia nu s-a dat o soluție, de niciun fel. Iarăși, este o chestiune care nu 

este închisă. Important este să se respecte procedura foarte clar. Ideal ar fi fost, e 

bine să existe reprezentanți unici care să reprezinte toate părțile. Altfel e greu să 

comunici către toate părțile toate actele procedurale. E îngreunată activitatea 

organului judiciar. Dar chiar și așa, fragmentată procedura în multe părți, numărul 

mare de persoane vătămate în penal, procedura trebuie respectată cu strictețe. Eu 

nu văd un capăt de drum aici și nu văd direct drumul către CEDO. 

Dan Tăpălagă: Unii spun domnule ministru că odată respinsă cererea de 

redeschidere intervine autoritatea lucrului judecat și nu se mai poate face 

mare lucru. Victimele, chiar dacă fac o nouă cerere, intervine autoritatea 

lucrului judecat, o instanță s-a pronunțat definitiv pe acest capăt de cerere, 

redeschiderea dosarului 10 august. 

Stelian Ion: Nu a fost o judecată pe fondul cauzei, astfel încât să intervină o 

autoritate de lucru judecat. Însuși Codul de Procedură Penală permite 

redeschiderea dosarului în împrejurările pe care vi le-am relatat. 

Dan Tăpălagă: Dacă apar probe noi. 

Stelian Ion: Dacă există probe noi, dacă se dovedește că nu existau împrejurările 

care să conducă la soluția de clasare la acel moment și din punct de vedere 

procedural unii juriști spun cu tărie că lucrurile nu se încheie aici și că poate fi 

răsturnată această soluție de clasare. Acuma, dacă veți întreba pe unii juriști vă vor 

spune ceva, dacă veți întreba pe alții probabil vă vor spune altceva. Mă refer la 

oameni de bună credință, care încearcă să dea o soluție. Și mie mi-au fost 

prezentate variante, însă părerea mea asta este, că lucrurile nu se încheie aici și că 

există posibilități.  
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În orice caz, toate căile legale trebuie utilizate, dacă se dorește. Dacă cei care se 

consideră lezați, care sunt mulți, vor să continue activitatea aceasta sau demersul 

lor de a găsi adevărul și de a ajunge la liman în acest dosar. 

Dan Tăpălagă: Am văzut cu toții ordonanța de infirmare a fostului șef 

DIICOT, cel puțin neglijentă, cel puțin discutabilă. Ar trebui să se ia vreo 

măsură împotriva fostei șefe DIICOT pentru modul general în care a 

gestionat dosarul 10 august. 

Stelian Ion: În opinia mea, ar trebui măcar să se cerceteze dacă avem de-a face cu 

o gravă neglijență sau dacă avem de-a face cu o părere a unui magistrat, procuror, 

cu privire la acest dosar. Și în privința asta am în lucru o sesizare la Inspecția 

Judiciară pe care cel mai probabil o voi depune mâine, pentru a se elucida aceste 

aspecte și a nu exista acest dubiu. 

Dan Tăpălagă: O sesizare pe numele fostului șef DIICOT, Georgiana Hosu? 

Stelian Ion: Din încheierea judecătorului de cameră preliminară ar rezulta că 

această informare a soluției de clasare ar fi fost făcută într-un mod neglijent. Dacă 

citești cu atenție toate argumentele de acolo. Concluzia o va trage Inspecția 

Judiciară. Nu pot spune eu că așa s-a întâmplat cu siguranță. Inspecția Judiciară 

este cea care, potrivit legii, va cerceta lucrul acesta. 

Dan Tăpălagă: Bun, dar sesizarea pe care o veți face o vizează pe doamna 

Hosu, nu? 

Stelian Ion: Da. Am spus că așteptăm motivarea. Nu aș vrea să vorbesc de nume, 

nu mă interesază cum se numește persoana respectivă. Vizează procurorul ierarhic 

superior care a informat soluția de clasare. 

Dan Tăpălagă: E, asta e doamna Hosu, nu altcineva. 

Stelian Ion: Societatea e împărțită, e divizată în acest moment. Dar o parte a 

societății civile a considerat foarte bun demersul de infirmare. Era cerut lucrul ăsta. 

Aici trebuie analizate lucrurile, poate se va ajunge la concluzia că a fost un demers 

complet, bine făcut și că nu există dubii. Dar poate există o neglijență. Trebuie să 

fii un jurist foarte bun, cu experiență și să ai o cazuistică pentru a analiza lucrurile 

acestea. E greu, din punctul de vedere al unui om care nu are pregătire juridică sau 

al unui jurist care nu are experiență, să tragă concluzii. 
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Dan Tăpălagă: Bun, sunt semne de întrebare. Faceți o sesizare la inspecție. 

Stelian Ion: Eu zic că e bine să se clarifice, într-un fel sau în altul. 

Dan Tăpălagă: Pai și atunci cum n-are președintele Klaus Iohannis nici o 

responsabilitate pentru închiderea dosarului din moment ce a numit o 

asemenea catastrofă de șef DIICOT, împotriva unui aviz negativ al CSM? 

Stelian Ion: Pentru că asta cred. Asta cred, că președintele nu are o 

responsabilitate în această zonă. Vine anumite propuneri de numiri. În momentul 

acesta nu știm dacă a existat sau nu o gravă neglijență. Faptul că se va face o 

sesizare înseamnă că se va cerceta acest lucru, nu înseamnă că deja avem o gravă 

neglijență pe masă. În al doilea rând, nu poți fi tras la răspundere pentru anunite 

propuneri pe care le faci, pentru că le poți face cu toată buna credință și în urma 

unor recomandări din partea unor oameni în care ai toată încrederea. Vă dați 

seama, există în lumea aceasta judiciară opinii diferite cu privire la anumiți 

profesioniști. Se știu între ei procurorii, se știu între ei judecătorii. Dacă îl vei 

întreba pe unul despre un coleg al lui va spune că e minunat, dacă îl vei întreba pe 

altul va spune, probabil, că este un dezastru. Președintele nu este jurist. 

Președintele nu are atribuții, are posibilitatea să țină cont de propunerile care i se 

fac și are de la lege această putere de a face numirile respective pe baza încrederii 

pe care o acordă. 

Dan Tăpălagă: Încă o întrebare pe dosarul 10 august este legată, dacă vreți, 

de procurorul care a instrumentat acest dosar, Doru Stoica, s-a dus la pensie, 

n-a mai putut fi verificat de Inspecția Judiciară. 

Stelian Ion: A fost verificat din cîte știu eu. 

Dan Tăpălagă: Întrebarea este dacă ar trebui interzisă pensionarea magistraților pe 

timpul cercetării disciplinare. Am văzut multe cazuri în care magistrații care au dat 

o anumită soluție controversată, cu semne de întrebare, n-au mai putut fi cercetați 

pentru că au plecat la pensie. 

Stelian Ion: Da. Este o chestiune sensibilă aceasta. Pare o măsură oportună pentru 

că s-a întâmplat de multe ori. Însă pensionarea se analizează de către CSM, nu poți 

să te pensionezi fără să ai un aviz de genul ăsta. În acea etapă se pot analiza 

lucrurile acestea, dacă există anumite elemente. Deci există și acum modalități de a 

împiedica pensionarea în cazul în care… 
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Dan Tăpălagă: Dar în realitate nu se întâmplă. 

Stelian Ion: Uneori se întâmplă, alteori nu se întâmplă. 

Dan Tăpălagă: N-ar trebui stabilit mai clar în lege, domne, până nu ne 

lămurim cu cercetarea disciplinară nu pleci la pensie, că poate nu-ți mai dăm 

pensia aia de magistrat. 

Stelian Ion: Trebuie să analizăm lucrul acesta din toate unghiurile. Pentru că 

cineva căzut în dizgrația cuiva să aibă făcute multe plângeri, de rea credință. Ești 

magistrat de bună credință și încerci să faci lucrurile corect, dar superi pe cineva la 

un moment dat. Oricine poate formula sesizare la Inspecția Judiciară. Păi, în felul 

ăsta te țin în sesizări ani de zile și pe acest motiv nu mai poți ieși niciodată la 

pensie chiar dacă ai vârsta și îndeplinești toate celelalte…De asta spun, lucrurile 

trebuie analizate în profunzime. 

Dan Tăpălagă. Am avut o situație fericită în dosarul 10 august. Judecătorul de 

cameră preliminară de la Tribunalul București a venit cu motivarea foarte 

repede. Nu a trecut mult timp de la momentul pronunțării. Ar trebui ca 

motivarea sentințelor să fie publicată în aceeași zi cu pronunțarea lor? 

Stelian Ion: Într-o societate ideală, într-un sistem judiciar ideal, da, așa ar fi cel 

mai bine. Să fie pronunțată și decizia. 

Dan Tăpălagă: Am avut un caz recent în care s-a putut. 

Stelian Ion: Uneori se poate. 

Dan Tăpălagă: Problema e că de cele mai multe ori durează luni. 

Stelian Ion: E adevărat. Discuția este una de actualitate. Vin propuneri din partea 

unor avocați. Există și în CSM, într-o ședință am avut o discuție de genul ăsta. 

Există o preocupare, și pe mine mă preocupă foarte mult. 

Dan Tăpălagă: Dar ce puteți face? Soluția? Ca momentul ăsta, între 

pronunțare și motivare, să fie cât m ai scurt? Toată lumea înțelege 

încărcătura mare din instanțe, toată lumea înțelege că unii judecători sunt 

sufocați, alții nu. Totuși avem problema asta, trece foarte mult timp. 

Stelian Ion: Foarte important este ca soluțiile pe care le propunem să nu fie 

populiste și să fie aplicabile, pentru că legea se poate modifica. Venim cu o 

propunere, spunem să se facă în același timp. Se publică în Monitorul Oficial, de a 

doua zi ar trebui să se întâmple lucrul ăsta. În realitate nu o să se întâmple. 
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Context 

Dosarul 10 august a fost deschis inițial de procurorul Bogdan Pârlog de la Secția 

Parchetelor Militare, care s-a autosesizat. O lună mai târziu, în septembrie 2018 

Jandarmeria a sesizat DIICOT cu privire la ”acțiuni cu caracter violent, premeditat 

și coordonat al unor participanți, în sensul încercării de a pătrunde fără drept în 

incinta sediului Guvernului, în scopul schimbării ordinii de drept prin violență”. 

(teza PSD/ Liviu Dragnea/ Carmen Dan). 

În 28 iunie 2019, deci după un an de investigații, Secția Parchetelor Militare își 

declină competență către DIICOT. Cauzele au fost conexate. 

Surse juridice au declarat pentru G4Media.ro că Bogdan Licu, procuror general 

interimar în 2019, a dorit să scape de dosarul 10 august pentru a nu-și periclita 

șansele de a fi numit în funcție de conducere, prin urmare l-a pasat DIICOT. 

700 de persoane au depus sesizări penale după 10 august, din care 600 efectiv se 

consideră părți vătămate și au răspuns citațiilor. 289 de persoane din rândul 

jandarmilor au reclamat că au fost victime ale violențelor din 10 august 2018 din 

Piața Victoriei. 

Șefa DIICOT, Georgiana Hossu, a fost numită în funcție de președintele Klaus 

Iohannis, deși a primit aviz negativ de la secția de procurori a CSM. A demisionat 

abia după ce soțul ei a fost condamnat în primă instanță într-un dosar de corupție. 

Dan Hosu, soțul celei propuse să conducă DIICOT, a fost trimis în judecată de 

procurorii DNA în 2017, sub acuzaţia de trafic de influenţă şi dare de mită în 

dosarul Carpatica Asigurări. 

Radio Europa Liberă a dezvăluit că Dan Hosu este bun prieten cu colonelul Cătălin 

Paraschiv, cel supranumit „Fantoma în alb” sau „Dirijorul” în timpul protestelor 

din 10 august 2018. Dan Hosu, fost polițist, ar fi depus la dosar o caractererizare 

pozitivă făcută de fostul comandant al brigăzii speciale de intervenție a 

Jandarmeriei. 
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Dosarul 10 august a fost preluat la DIICOT de la Parchetul Militar în iunie 2019 

tocmai de către Giorgiana Hosu, pe atunci procuror-șef adjunct al instiției și l-a 

instrumentat împreună cu procurorul Doru Gabriel Stoica. 

(Sursă : G4Media.ro) 

 

 Bogdan Aurescu și omologii din 8 state UE, scrisoare către Borrell: 

Evoluțiile din Balcanii de Vest au implicaţii geopolitice 

Ministrul de Externe, Bogdan Aurescu, şi omologii săi din opt state UE - Austria, 

Croaţia, Cehia, Germania, Grecia, Irlanda, Slovacia şi Slovenia - i-au adresat o 

scrisoare Înaltului Reprezentant pentru Afaceri Externe şi Politica de Securitate, 

Josep Borrell, în care solicită includerea pe agenda reuniunii Consiliului Afaceri 

Externe din aprilie a unei discuţii strategice cu privire la Balcanii de Vest. 

„Scrisoarea adresată Înaltului Reprezentant de către cei nouă miniştri de externe 

europeni vine în contextul numeroaselor schimbări care au avut loc în regiunea 

Balcanilor de Vest în ultima perioadă. Astfel, miniştrii de externe subliniază 

importanţa unei discuţii strategice pe această temă, având în vedere o serie de 

evoluţii interne din aceste state, peste care s-au suprapus provocările aduse de 

pandemia de COVID-19, exacerbând tendinţe deja existente, unele dintre acestea 

având implicaţii geopolitice. 

Scrisoarea menţionează faptul că UE ar trebui să abordeze regiunea nu doar din 

perspectiva extinderii, ci şi dintr-o perspectivă mai amplă de politică externă, 

pentru a răspunde mai bine evoluţiilor interne şi pentru un angajament mai activ în 

relaţia cu state terţe. De asemenea, miniştrii europeni au pledat pentru o bună 

coordonare cu Statele Unite ale Americii, partener cheie în regiune, şi evidenţiază 

importanţa crescută a unei poziţionări europene comune şi eficiente. Totodată, 

miniştrii europeni au subliniat în conţinutul scrisorii faptul că UE a continuat, în 

această perioadă, să sprijine în mod consistent regiunea, fiind însă necesară o 

comunicare mai eficientă", se arată într-un comunicat MAE. 

 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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În plus, „România va continua să aibă un rol activ în promovarea liniilor de acţiune 

de natură să profileze o angajare vizibilă şi eficientă a Uniunii Europene în 

regiunea Balcanilor de Vest, atât în ce priveşte politica de extindere a UE, ca 

instrument de asigurare a păcii, a stabilităţii şi bunăstării în această regiune, cât şi 

în ce priveşte sprijinul acordat de UE în contextul eforturilor de gestionare a 

pandemiei de COVID-19”, se mai arată în comunicat. 

(Sursă : Digi 24) 

 

 Comisia Europeană propune mobilizarea unor fonduri de peste 500 

milioane de euro, pentru a sprijini măsurile de urgenţă împotriva pandemiei 

Comisia Europeană a prezentat joi un pachet de aproape 530 de milioane de euro 

sub formă de sprijin financiar suplimentar în cadrul Fondului de Solidaritate al UE 

(FSUE), informează un comunicat al Executivului comunitar. 

Acesta va contribui la eforturile de combatere a coronavirusului depuse de 17 state 

membre şi trei state în curs de aderare (Austria, Belgia, Croaţia, Cehia, Estonia, 

Franţa, Germania, Grecia, Ungaria, Irlanda, Italia, Letonia, Lituania, Luxemburg, 

Portugalia, România, Spania, Albania, Muntenegru şi Serbia) în scopul protejării 

sănătăţii publice. Finanţarea respectivă va sprijini o parte din cheltuielile publice 

cu echipamentele medicale şi individuale de protecţie, cu sprijinul de urgenţă 

acordat populaţiei şi cu măsurile de prevenire, monitorizare şi control al răspândirii 

bolii. 

„Fondul de solidaritate al UE este o demonstraţie concretă a solidarităţii europene 

în acţiune. De la crearea sa, fondul a oferit asistenţă şi ajutor eficace pentru 

milioane de oameni în perioade dificile. Anul trecut, domeniul de aplicare al 

fondului a fost extins pentru a acoperi urgenţele de sănătate publică de importanţă 

majoră. Acum propunem mobilizarea asistenţei financiare atât de necesare în 

contextul pandemiei de COVID-19. FSUE îşi îndeplineşte din nou misiunea 

principală”, a declarat comisarul pentru coeziune şi reforme, Elisa Ferreira. 

Pachetul de ajutor propus joi include, de asemenea, plăţile în avans în valoare de 

132,7 milioane de euro primite deja de Germania, Irlanda, Grecia, Spania, Croaţia, 

Ungaria şi Portugalia.  

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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Mobilizarea plăţilor finale din FSUE către aceste 17 state membre se face în urma 

unei evaluări aprofundate a cererilor depuse, asigurând coerenţa abordării şi 

egalitatea de tratament. 

Contribuţia financiară propusă de Comisie trebuie să fie aprobată de Parlamentul 

European şi de Consiliu. Ajutorul financiar va fi apoi plătit ţărilor solicitante. 

FSUE a fost creat după inundaţiile grave din Europa Centrală din vara anului 2002, 

în principal pentru a sprijini ţările eligibile în operaţiunile de urgenţă şi de 

redresare în urma dezastrelor naturale. Între 2002 şi 2020, FSUE a mobilizat în 

total peste 6,5 miliarde de euro pentru intervenţii în 96 de dezastre, în 23 de state 

membre şi într-un stat în curs de aderare. FSUE este un instrument special de 

solidaritate şi este mobilizat pe baza cererilor depuse, în urma evaluării eligibilităţii 

lor. În următoarea perioadă de programare 2021-2027, fondul va face parte din 

Rezerva pentru solidaritate şi ajutoare de urgenţă nou înfiinţată. Din aprilie 2020, 

în cadrul eforturilor UE de combatere a pandemiei de COVID-19, domeniul de 

aplicare al FSUE a fost extins pentru a include urgenţele de sănătate publică de 

importanţă majoră. 

În 2020, FSUE a pus la dispoziţia Croaţiei 683,7 milioane de euro ca urmare a 

efectelor devastatoare ale cutremurului din Zagreb şi din împrejurimi şi 7 milioane 

de euro Poloniei pentru a sprijini eforturile sale de reconstrucţie în urma 

inundaţiilor din voievodatul Podkarpackie. În 2021, Comisia a autorizat deja plăţi 

în avans către Franţa şi Grecia în urma unor dezastre regionale care au afectat 

teritoriile ţărilor respective. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Toți salariații din UE ar putea căpăta dreptul de a fi inaccesibili în afara 

programului de lucru. Ce vor risca angajatorii 

Autoritățile europene lucrează la un proiect de directivă prin care angajatorii vor fi 

obligați să respecte un nou drept al salariaților - cel de a fi inaccesibili în afara 

orelor de lucru. Cu alte cuvinte, salariații nu vor trebui să răspundă la apeluri 

telefonice, la SMS-uri sau la e-mail-uri legate de muncă înainte sau după program.  
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Măsura, care ar urma să se aplice în toate statele membre ale Uniunii Europene, 

este gândită tocmai în contextul în care criza epidemiologică a dus la creșterea 

numărului de salariați care lucrează de la distanță. 

Concret, Parlamentul European a inițiat recent un proiect de 

directivă privind dreptul salariaților la deconectare, care va fi definitivat în curând 

de Comisia Europeană. La fel ca oricare altă directivă europeană, după ce va fi 

oficializată, aceasta va trebui transpusă în legislația națională de către toate statele 

membre UE. 

 

„Prezenta directivă stabilește cerințele minime care să le permită lucrătorilor care 

utilizează instrumente digitale, inclusiv TIC (tehnologia informației și a 

comunicațiilor - n. red.), în scopuri profesionale, să își exercite dreptul de a se 

deconecta și să garanteze că angajatorii respectă dreptul lucrătorilor de a se 

deconecta. Directiva se aplică tuturor sectoarelor, atât publice, cât și private, și 

tuturor lucrătorilor, indiferent de statutul și de modalitățile lor de lucru”, scrie în 

proiectul de act normativ. 

 

Dreptul de a se deconecta va însemna, practic, că salariații nu vor trebui să se 

implice în activități sau în comunicări legate de activitatea lor profesională, prin 

instrumente digitale (de exemplu, prin telefon sau prin laptop), în afara timpului de 

lucru. 

 

Printre altele, la nivel de țară se va stabili atât cum se va face deconectarea 

salariaților la finalul programului de lucru, cât și cum se va măsura timpul de lucru 

sau condițiile în care angajatorii vor putea cere angajaților, în mod excepțional, să 

facă activități în afara programului (această muncă suplimentară va trebui 

remunerată, însă). Toate aceste chestiuni vor trebui comunicate de angajator 

salariaților săi. 

 

Angajatorilor li se va interzice să discrimineze, să trateze mai puțin favorabil, să 

concedieze sau să ia orice alte măsuri nefavorabile în cazul salariaților care refuză 

să lucreze sau să răspundă la telefoane și e-mail-uri în afara programului de lucru.  

 

https://www.europarl.europa.eu/news/en/press-room/20210114IPR95618/right-to-disconnect-should-be-an-eu-wide-fundamental-right-meps-say
https://www.europarl.europa.eu/doceo/document/TA-9-2021-0021_RO.html
https://www.europarl.europa.eu/doceo/document/TA-9-2021-0021_RO.html


CNSLR Fratia |  Revista Presei 12 martie 2021 41 

 

Fiecare stat membru va putea să stabilească amenzi „eficiente, proporționale și cu 

caracter de descurajare” pentru angajatorii care încalcă dreptul la deconectare, 

însă proiectul prevede că salariații vor putea să se adreseze și instanțelor 

judecătorești în cazul unui tratament nefavorabil, inclusiv pentru repararea 

prejudiciilor suferite. 

 

„Statele membre se asigură că lucrătorii cărora le-a fost încălcat dreptul de a se 

deconecta au acces la mecanisme rapide, eficace și imparțiale de soluționare a 

litigiilor și au dreptul la repararea prejudiciului în cazul încălcării drepturilor lor 

care decurg din prezenta directivă. Statele membre pot oferi organizațiilor 

sindicale sau altor reprezentanți ai lucrătorilor posibilitatea, în numele sau în 

sprijinul lucrătorilor și cu aprobarea acestora, de a iniția proceduri administrative 

cu scopul de a asigura respectarea sau aplicarea prezentei directive”, mai scrie în 

documentul citat. 

 

Potrivit autorităților europene, munca de la distanță este folosită cu aproape 30% 

mai mult decât înainte de pandemia de coronavirus. Cercetătorii au concluzionat 

că, în cazul salariaților care lucrează de obicei de acasă, sunt șanse mult mai mari 

să se depășească limita săptămânală de lucru de 48 de ore, prin comparație cu 

salariații care lucrează de obicei la sediul angajatorului. 

 

Redacția noastră a scris încă de astă-toamnă, cu ajutorul specialiștilor de la KPMG 

România, despre posibilitatea apariției unui drept al salariatului de a fi inaccesibil 

în afara programului. La momentul respectiv, articolul nostru plecase de la un 

proiect de act normativ discutat în Olanda. Însă, între timp, Parlamentul European 

a venit în ianuarie 2021 cu proiectul de directivă privind dreptul salariaților de a se 

deconecta. Astfel, dacă inițial ne raportam la acest drept ca la o posibilitate 

teoretică, acum raportăm la el ca la ceva ce are șanse mari să devină realitate în 

toate statele membre UE în următorii ani. 

 

 

 

 

https://www.avocatnet.ro/articol_56264/E-nevoie-de-un-drept-al-salariatului-de-a-fi-inaccesibil-in-afara-programului-Ce-ar-insemna-asta-pentru-angajatori.html
https://www.avocatnet.ro/articol_56264/E-nevoie-de-un-drept-al-salariatului-de-a-fi-inaccesibil-in-afara-programului-Ce-ar-insemna-asta-pentru-angajatori.html
https://www.avocatnet.ro/articol_56264/E-nevoie-de-un-drept-al-salariatului-de-a-fi-inaccesibil-in-afara-programului-Ce-ar-insemna-asta-pentru-angajatori.html
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Atenție! Proiectele de directive europene trebuie transpuse în legislația națională 

pentru a se aplica efectiv într-un stat membru. Transpunerea va fi obligatorie după 

ce directiva va fi adoptată și publicată în Jurnalul Oficial al UE, astfel că de 

atunci Guvernul (sau Parlamentul) va putea să inițieze o ordonanță sau o lege 

pentru introducerea dreptului la deconectare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Parlamentul European declară Uniunea Europeană "zonă de libertate 

LGTBIQ" 

Parlamentul European a votat joi o rezoluţie prin care declară Uniunea Europeană 

''zonă de libertate LGTBIQ'', la doi ani după ce autorităţi locale din Polonia au 

creat peste o sută de ''zone libere de LGBTIQ'', anunţă legislativul european într-un 

comunicat. 

Rezoluţia Parlamentului European, sprijinită şi de Comisia Europeană, a fost 

adoptată cu 492 de voturi pentru, 141 împotrivă şi 46 de abţineri, 

notează Agerpres.  

''Ca răspuns faţă de regresul drepturilor LGBTIQ în unele state ale UE, în special 

Polonia şi Ungaria, membrii Parlamentului European au declarat joi Uniunea 

Europeană o ''Zonă de Libertate LGBTIQ'''', precizează legislativul european, 

menţionând că această declaraţie este şi o reacţie împotriva creării ''zonelor libere 

de LGBTIQ'' în Polonia. 

Acestea din urmă, scrie Parlamentul European în comunicatul său, ''sunt parte a 

unui context mai larg în care comunitatea LGBTIQ în Polonia este supusă la tot 

mai multe discriminări şi atacuri, în special creşterea discursului de ură din partea 

autorităţilor locale, oficialilor aleşi (inclusiv actualul preşedinte) şi mass-media 

proguvernamentale''. 

Deşi executivul comunitar a respins finanţări europene pentru oraşele poloneze 

criticate la Bruxelles pentru aceste măsuri, legislativul european cere Comisiei  

 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/agerpres.ro
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Europene să meargă chiar şi mai departe cu represaliile împotriva Poloniei, 

sugerând astfel proceduri de infringement, activarea Articolului 7 şi aplicarea 

recentului mecanism de suspendare a fondurilor europene prin invocarea încălcării 

statului de drept. 

Declaraţia Parlamentului European face referire şi la Ungaria, criticând rezoluţia 

adoptată de oraşul Nagykáta în noiembrie 2020 pentru interzicerea ''diseminării şi 

promovării propagandei LGBTIQ'' şi amendamentele constituţionale adoptate o 

lună mai târziu de parlamentul de la Budapesta care, potrivit Parlamentului 

European, ''limitează şi mai mult drepturile persoanelor LGBTIQ'' şi ''nu ţin cont 

de existenţa persoanelor transgender şi non-binare şi le limitează dreptul la viaţa de 

familie''. 

''Persoanele LGBTIQ oriunde în Europa trebuie să se bucure de libertatea de a trăi 

şi de a-şi arăta public orientarea sexuală şi identitatea de gen fără teama 

intoleranţei, discriminării sau persecuţiei, iar autorităţile de la toate nivelurile de 

guvernare în întreaga Uniune Europeană trebuie să protejeze şi să promoveze 

egalitatea şi drepturile fundamentale pentru toţi, inclusiv pentru persoanele 

LGBTIQ'', concluzionează Parlamentul European în declaraţia votată. 

Dezbătută miercuri, aceasta a fost sprijinită de principalele grupuri politice 

europene, respectiv grupul popularilor (PPE), cel al socialiştilor (S&D) şi Renew 

Europe, care a iniţiat rezoluţia, în timp ce grupul Identitate şi Democraţie şi cel al 

Conservatorilor şi Reformiştilor au catalogat-o drept ''ridicolă'', potrivit agenţiei 

EFE. 

(Sursă : Agerpres) 

 

 Secretarul general ONU: 34 de milioane de oameni ar putea intra în situație 

de foamete. Dacă nu hrăniţi oamenii, veți hrăni conflictele 

''Foametea şi foamea nu mai sunt o chestiune de lipsă de alimente. Acum sunt în 

mare parte fabricate de om - şi folosesc termenul în mod deliberat'', a spus 

secretarul general al ONU, în cadrul Consiliuliui de Securitate. Foto: Getty Images 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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Secretarul general al ONU, Antonio Guterres, a avertizat, joi, în cadrul Consiliului 

de Securitate că fără o ''acţiune imediată'', ''milioane de persoane'' sunt expuse la 

''foamete şi moarte'' în întreaga lume, relatează AFP. El a spus că schimbările 

climatice și pandemia au accentuat riscul răspândirii foametei în lume. 

''Şocurile climatice şi pandemia de COVID-19 alimentează'' riscul, a subliniat el în 

timpul unei reuniuni a Consiliului, organizată de SUA privind legătura dintre 

foamete şi securitate. Potrivit secretarului general al ONU, în circa 30 de ţări ''peste 

30 de milioane de oameni sunt aproape de a fi declaraţi în situaţie de foamete'', 

transmite Agerpres. 

''Mesajul meu este simplu: dacă nu hrăniţi oamenii, hrăniţi conflictele'', a insistat 

Antonio Guterres, spunând că omul este responsabil de crearea acestei situaţii. 

''Foametea şi foamea nu mai sunt o chestiune de lipsă de alimente. Acum sunt în 

mare parte fabricate de om - şi folosesc termenul în mod deliberat'', a precizat 

responsabilul ONU, potrivit căruia ''în secolul XXI nu este loc de foamete''. 

Secretarul general al ONU a reamintit că ''la sfârşitul anului 2020, peste 88 de 

milioane de oameni sufereau de foame acută din cauza conflictelor şi a 

instabilităţii - o creştere de 20% într-un an''. 

''Proiecţiile pentru 2021 indică o continuare a acestei tendinţe înspăimântătoare'', a 

avertizat el, notând că aceste studii ''arată o intensificare şi extindere a crizelor 

foamei în Sahel şi Cornul Africii şi accelerarea lor în Sudanul de Sud, Yemen 

şi Afganistan''. 

''Pentru a preveni o catastrofă pentru 34 de milioane de femei, bărbaţi, fete şi 

băieţi'' ONU şi agenţiile sale au lansat un apel la ''mobilizare urgentă'' pentru a 

furniza ''5,5 miliarde de dolari de resurse suplimentare'', a spus Antonio Guterres. 

El a anunţat crearea la Organizaţia Naţiunilor Unite a unei ''echipe speciale la nivel 

înalt pentru prevenirea foametei'', la care vor contribui reprezentanţi ai 

Programului Alimentar Mondial (PAM) şi ai Organizaţiei Naţiunilor Unite pentru 

Alimentaţie şi Agricultură (FAO). 

(Sursă : Agerpres) 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/onu-pandemia-de-covid-risca-sa-declanseze-o-criza-alimentara-globala-alimentele-devin-tot-mai-scumpe-si-mai-greu-de-obtinut-1452307
https://www.agerpres.ro/politica-externa/2021/03/11/secretarul-general-al-onu-avertizeaza-asupra-riscului-ca-foametea-sa-provoace-milioane-de-victime--676715
https://www.digi24.ro/stiri/externe/peste-un-miliard-de-persoane-ar-putea-ajunge-in-saracie-extrema-in-urmatorii-10-ani-onu-1411276
https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F

